

That the Special Committee be asked to conduct a series of public hearings in cities across Canada and in Washington, D.C., in order to canvass the views of communities, provinces, the aviation industry, labour groups, the business community, the tourist industry and the shipping and travelling public;

That the Special Committee be granted the powers of a Standing Committee of this House; and

That the Special Committee report back to the House no later than January 15, 1991; provided that, if the House is not then sitting, the report shall be deemed submitted on the day it is deposited with the Clerk of the House.

PRESENTING PETITIONS

Pursuant to Standing Order 36, petitions certified to be in order by the Clerk of Petitions were presented as follows:

—one by the honourable Member for Restigouche—Chaleur (Mr. Arseneault) concerning the Goods and Services Tax (342-7512);

—one by the honourable Member for Okanagan—Similkameen—Merritt (Mr. Whittaker) concerning the Goods and Services Tax (342-7513);

—one by the honourable Member for Scarborough Centre (Mrs. Browes) concerning the labelling of food ingredients (342-7514);

—one by the honourable Member for Glengarry—Prescott—Russell (Mr. Boudria) concerning abortion (342-7515);

—one by the honourable Member for Comox—Alberni (Mr. Skelly) concerning the Goods and Services Tax (342-7516);

—one by the honourable Member for Eglinton—Lawrence (Mr. Volpe) concerning the Goods and Services Tax (342-7517); and

—one by the honourable Member for Cardigan (Mr. MacAulay) concerning the Canada Post Corporation (342-7518).

QUESTIONS ON ORDER PAPER

Mr. Cooper, Parliamentary Secretary to the Leader of the Government in the House of Commons, presented the answer to a question on the *Order Paper*.

GOVERNMENT ORDERS

The House resumed debate on the motion of Mr. McDermid, seconded by Mr. Cooper, —That Bill C-84, An Act respecting the privatization of the national petroleum company of Canada, be now read a second time and referred to a Legislative Committee.

Que le comité spécial tienne des audiences publiques dans diverses villes du Canada et à Washington, D.C., afin de sonder l'opinion des collectivités, des provinces, de l'industrie aéronautique, des groupes de travailleurs, du monde des affaires, de l'industrie touristique, des expéditeurs et des voyageurs du grand public;

Que le comité spécial ait les pouvoirs d'un comité permanent de la Chambre; et

Que le comité spécial fasse rapport à la Chambre au plus tard le 15 janvier 1991; si la Chambre ne siège pas à cette date, le rapport sera réputé avoir été présenté le jour où il sera déposé auprès du Greffier de la Chambre.

PRÉSENTATION DE PÉTITIONS

Conformément à l'article 36 du Règlement, les pétitions suivantes, certifiées conformes par le greffier des pétitions, sont présentées:

—une par l'honorable député de Restigouche—Chaleur (M. Arseneault) relative à la taxe sur les produits et services (342-7512);

—une par l'honorable député d'Okanagan—Similkameen—Merritt (M. Whittaker) relative à la taxe sur les produits et services (342-7513);

—une par l'honorable député de Scarborough—Centre (M^{me} Browes) sur l'étiquetage des ingrédients des produits alimentaires (342-7514);

—une par l'honorable député Glengarry—Prescott—Russell (M. Boudria) sur l'avortement (342-7515);

—une par l'honorable député de Comox—Alberni (M. Skelly) relative à la taxe sur les produits et services (342-7516);

—une par l'honorable député d'Eglinton—Lawrence (M. Volpe) relative à la taxe sur les produits et services (342-7517); et

—une par l'honorable député de Cardigan (M. MacAulay) sur la Société canadienne des Postes (342-7518).

QUESTIONS INSCRITES AU FEUILLETON

M. Cooper, secrétaire parlementaire du leader du gouvernement à la Chambre des communes, présente la réponse à une question inscrite au *Feuilleton*.

ORDRES ÉMANANT DU GOUVERNEMENT

La Chambre reprend le débat sur la motion de M. McDermid, appuyé par M. Cooper, —Que le projet de loi C-84, Loi concernant la privatisation de la société nationale des pétroles du Canada, soit maintenant lu une deuxième fois et déferé à un Comité législatif.